
   

 

F.228.1 

Digitālās veselības padomes dalībnieku sanāksme 

 

PROTOKOLS 
Rīgā 

Datums: 19.09.2022. Nr. 1 

    

Sākums: 14:00 Beigas: 15:30 

Norises 

vieta: 

Veselības ministrijas 309.telpa un attālināti MS Teams 

Vada: Ievadruna - Indra Dreika -  Veselības ministrijas valsts sekretāre 

Aiga Balode - Veselības ministrijas valsts sekretāres vietniece digitalizācijas 

un pārmaiņu vadības jautājumos 

Dalībnieki: Vārds Uzvārds, amats Piedalās 

Klātienē Attālināti 

Daiga Behmane - Rīgas Stradiņa universitāte  ☒  

Harijs Gals - Latvijas Onkoloģijas pacientu 

organizāciju apvienības “ONKOALIANSE” 
☒  

Valters Bolēvics - Starptautisko inovatīvo 

farmaceitisko firmu asociācija 
☒  

Uģis Bisenieks - Vides aizsardzības un reģionālās 

attīstības ministrija 
☒  

Kristaps Krafte - Digitālās veselības biedrība ☒  

Ieva Dzirkale - Amerikas Tirdzniecības palāta Latvijā ☒  

Aiga Irmeja - Latvijas Informācijas tehnoloģiju 

klasteris 
☒  

Mārtiņš Bite - Latvijas Informācijas tehnoloģiju 

klasteris 
☒  

Egons Šolmanis - Latvijas Informācijas tehnoloģiju 

klasteris      
☒  

Māris Dreimanis - Nacionālā veselības dienesta 

digitālās transformācijas vadītājs 
☒  

Āris Kasparāns - Nacionālais veselības dienests ☒  

Dace Ķikute - Latvijas Farmaceitu biedrība ☒  

Andrejs Strods - Veselības aprūpes darba devēju 

asociācija 
☒  

Kaspars Bērziņš - Veselības ministra padomnieks 

rīcībpolitikas jautājumos 
☒  

Laura Boltāne - Veselības ministrijas Pārnozaru 

politikas nodaļas vadītāja 
☒  

Renārs Jansons - Latvijas Informācijas tehnoloģiju 

klasteris 

 ☒ 

Zane Liepiņa - Latvijas Ambulatorā dienesta ārstu 

palīgu profesionālā biedrība 

 ☒ 

Baiba Ziemele - Latvijas Reto slimību alianse  ☒ 

Jānis Siliņš - Biofarmaceitisko zāļu ražotāju asociācija 

Latvijā 

 ☒ 

Janeks Kalniņš - Latvijas Informācijas tehnoloģiju 

klasteris 

 ☒ 
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Andris Ķikāns - Latvijas Informācijas tehnoloģiju 

klasteris      

 ☒ 

Andris Melnūdris - Latvijas Informācijas un 

komunikācijas tehnoloģiju asociācija 

 ☒ 

Dita Raiska - Latvijas Māsu asociācija  ☒ 

Eduards Ritums - Latvijas Jaunuzņēmumu asociācija 

“Startin.Lv” 

 ☒ 

Ilze Repša - SIA “Meditec”  ☒ 

Laura Stārostniece - SIA “Meditec”  ☒ 

Linda Lancere- Vidzemes augstskola  ☒ 

Mārtiņš Sils - SIA “Meditec”  ☒ 

Baiba Ligere - SIA “Meditec”  ☒ 

Ināra Pētersone - Veselības aprūpes darba devēju 

asociācija 

 ☒ 

Iveta Bērtulsone - Nacionālais veselības dienests  ☒ 

Krista Brūna - Latvijas Jauno ārstu asociācija  ☒ 

Laura Gulbe - Labklājības ministrija  ☒ 

Sanita Vasiļjeva – Labklājības ministrija  ☒ 

Māra Jākobsone - Latvijas Informācijas un 

komunikācijas tehnoloģiju asociācija 

 ☒ 

Sanita Meijere - Latvijas Informācijas tehnoloģiju 

klasteris 

 ☒ 

Līga Kozlovska - Latvijas Lauku ģimenes ārstu 

asociācija 

 ☒ 

Uļjana Belokrinicka - Latvijas Informācijas 

tehnoloģiju klasteris 

 ☒ 

Oskars Šneiders - Veselības ministrijas 

Komunikācijas nodaļas vadītājs 

 ☒ 

Ingmārs Freimanis - Veselības ministrijas Pārnozaru 

politikas nodaļas vecākais eksperts 

 ☒ 

Ilze Aizsilniece - Latvijas Ārstu biedrība ☐ 

Sarmīte Veide - Latvijas Ģimenes ārstu asociācija ☐ 

Jevgēņijs Kalējs - Latvijas Slimnīcu biedrība ☐ 

Elza Bikova - Biedrība “Riga TechGirls” ☐ 

Latvijas Rehabilitācijas profesionālo organizāciju 

apvienība 
☐ 

Iveta Neimane - Latvijas Cilvēku ar īpašām 

vajadzībām sadarbības organizācijas "SUSTENTO” 
☐ 

Ainis Dzalbs - Latvijas Lauku ģimenes ārstu asociācija ☐ 

Aleksandrs Vinogradovs - Latvijas Informācijas 

tehnoloģiju klasteris     
☐ 

Olga Barreto Goncalves - Latvijas Jaunuzņēmumu 

asociācijas “Startin.Lv” 
☐ 

Protokolē: Elīna Briņķe – Veselības ministrijas Pārnozaru politikas nodaļas vecākā 

eksperte 

Darba kārtība: 

1. Digitālās veselības padomes nolikuma projekts (L.Boltāne, Veselības ministrijas 

Pārnozaru politikas nodaļas vadītāja) 

2. Digitālās veselības ekosistēmas aktualitātes (M.Dreimanis, Nacionālā veselības 

dienesta digitālās transformācijas vadītājs) 
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Sanāksmē apspriestais un pieņemtie lēmumi: 

 

I.Dreika atklāj sanāksmi un informē, ka Pasaules Veselības organizācijas Eiropas Reģionālās 

komitejas 72. sesijas laikā notika Skandināvijas un Baltijas valstu atsevišķa tikšanās par 

digitālo veselību. Secina, ka ne tikai Latvijā nav pietiekami paveikts digitālo prasmju attīstībā, 

nozares iesaistes un sadarbības veidošanā. Uzsver, ka šodienas sanāksmes dalībnieki ir tie, 

kas viedos kopīgo nākotni digitālās veselības jomā, vienlaikus ņemot vēra arī neveiksmīgo 

pieredzi un secinājumus. Secīgi informē, ka Digitālās veselības padomes aizstās 2019.gadā 

izveidoto E-veselības lietotāju padomi un to turpmāk vadīs A.Balode. 

 

1. Turpinājumā L.Boltāne sniedz prezentāciju ar priekšlikumiem par Digitālās veselības 

padomi, tās uzdevumiem, tiesībām un darba organizēšanu (skat. 1.pielikumu). Š.g. 7.jūlijā 

tika parakstīts Sadarbības memorands par digitālo transformāciju, digitālās veselības  

ekosistēmu un inovāciju veicināšanu veselības nozarē (turpmāk – Sadarbības memorands), 

kurš nosaka digitālās veselības ekosistēmas pamatprincipus un to, ka dalībnieki sadarbojas, 

izmantojot pušu rīcībā esošos resursus un ievērojot sabiedrības intereses un organizējot 

tikšanos pēc jebkura no memoranda partneru iniciatīvas. Lai organizētu sadarbību visiem 

saprotamā veidā, piedāvājam izveidot Digitālās veselības padomi, iekļaujot tajā iestādes un 

organizācijas, kuras parakstīja Sadarbības memorandu (19 organizācijas) un E-veselības 

lietotāju padomes dalībniekus (12 iestādes un organizācijas, no tām 5 ir parakstījušas arī 

Sadarbības memorandu). Papildus iekļaujami arī pārstāvji no Labklājības ministrijas un 

Latvijas Rehabilitācijas profesionālo organizāciju apvienības. 

Digitālās veselības padomei aicināsim deleģēt vienu pārstāvi no katras organizācijas. Secīgi 

tiks sagatavots Veselības ministrijas rīkojums par Digitālās veselības padomes apstiprināšanu.  

 

Kā tika precizēts šīs sanāksmes sākumā, Digitālās veselības padomes priekšsēdētājs būs 

Veselības ministrijas valsts sekretāra vietnieks digitalizācijas un pārmaiņu vadības 

jautājumos. 

 

2. M.Dreimaņa prezentācija par DigiVes ekosistēmu, sniedzot ieskatu par padarīto, darba 

organizāciju, pašreizējiem projektiem un finansējumu, t.sk. Onkoloģijas reģistra 

pilotprojektu. Tiks veidotas ekspertu darba grupas šādos darbības virzienos: pārvaldība, 

stratēģija, investīcijas, pakalpojumi, standarti, tehnoloģijas, likumdošana un  darbaspēks  

(skat. 2. pielikumu). 

 

Turpinājumā seko sanāksmes dalībnieku diskusija.  

 

D.Behmane skaidro, ka svarīgi būtu ņemt vērā uz pierādījumiem balstīto informāciju, un ne 

vienmēr ir jāveido plašas darba grupas ar ārstniecības personu iesaisti, kuras savā ikdienas 

darbā ar to nestrādā, piemēram, onkoloģijas reģistrs - kādi pacientu rezultāti ir ievadāmi 

datubāzēs, ir zināmi, jo zinātniskie institūti to jau ir izstrādājuši. Tāpēc svarīgi, lai digitālās 

veselības attīstība notiek ar zinātnisko pieeju, nevis daudzo darba grupu rezultātā. Vienlaicīgi 

akcentē, ka svarīgi būtu saprast digitālās veselības ekosistēmas kopējo arhitektūru, nevis 

atsevišķas daļas (onkoloģijas reģistrs), lai pēc tam kā universitātei būtu pieejami dati 

pētniecībai. 

 

Diskusiju rezultātā tiek nolemts uz nākamo Digitālās veselības padomes sanāksmi Veselības 

ministrijai ziņot par IKT kompetences centra izveides jautājuma virzību, kā arī pieaicināt 

Rīgas Austrumu klīnisko universitātes slimnīcu ziņot par progresu onkoloģijas reģistra 

izveidē. 
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Sanāksmes vadītāja (paraksts**)i Aiga Balode  
 

         

Protokolētāja (paraksts**) Elīna Briņķe 

 
 
 

 
** PARAKSTĪTS AR DROŠU ELEKTRONISKO PARAKSTU UN SATUR LAIKA ZĪMOGU 

 

A.Balode informē, ka nākošā Padomes sanāksme plānota šogad. Deleģējot pārstāvjus 

tematiskajās darba grupās, būtu labi norādīt arī risināmos jautājumus konkrētajā jomā. 

Uzaicinājumi uz sanāksmēm tiks sūtīti kalendāros. 

 

B.Ziemele atgādina par ORPHA kodu lietošanu arī onkoloģijas reģistrā, kā arī onkoloģijas 

reģistra sasaisti ar Fizisko personu reģistru. 

 

Ā.Kasparāns, atbildot uz I.Pētersones jautājumu, skaidro, ka digitālās veselības ekosistēma 

aptver visu veselības aprūpi, ne tikai valsts apmaksātos pakalpojumus. 

 

I.Pētersone iesaka uz nākamo sanāksmi aicināt medicīnas speciālistus sniegt viedokli par 

vēsturiskajiem datiem, kuri ir būtiski un iekļaujami informācijas sistēmā. Tāpat jāsaprot, kā 

ieinteresēt ārstniecības iestādes, kuras sniedz tikai maksas pakalpojumus, sniegt datus 

informācijas sistēmā, lai tie būtu kvalitatīvi un integrējami kopējā digitālās veselības 

ekosistēmā. 

 

L.Boltāne, atbildot uz I.Dzirkales jautājumu, informē, ka Digitālās veselības stratēģijas 

projektu 2022.-2027. gadam publiskajā apspriešanā plānots nodot š.g. oktobrī. 

 

A.Balode informē, ka nākošajā sanāksmē lūgs Vides aizsardzības un reģionālās attīstības 

ministriju (turpmāk - VARAM) pastāstīt par VARAM izstrādātajās Digitālās transformācijas 

pamatnostādnēs 2021.-2027. gadam plānotajām darbībām un to sasaisti ar Digitālās veselības 

stratēģijas projektu 2022.-2027. gadam.  
 

K.Brūna akcentē pacientu medicīnisko datu drošības aspektu, kas būtu skatāms vienā no 

darba grupām. 

 

Noslēgumā sanāksmes dalībnieki tiek aicināti sniegt komentārus par Digitālās veselības 

padomes nolikuma projektu un deleģēt pārstāvi minētajai padomei. Secīgi sekos uzaicinājums 

deleģēt pārstāvi tematiskajās ekspertu grupās. 

 

Pielikumā: 

1. Prezentācija “Digitālās veselības padome”; 

2. Prezentācija “DigiVes ekosistēma”. 

https://likumi.lv/ta/id/324715-par-digitalas-transformacijas-pamatnostadnem-20212027-gadam
https://likumi.lv/ta/id/324715-par-digitalas-transformacijas-pamatnostadnem-20212027-gadam

